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Úvodní slovo: 
 

Dámy a pánové  

,vážení delegáti , vážení hosté , 
 

Dovolte, abych tímto  oficiálně zahájil  sněm firem sdružených v Asociaci 

soukromých bezpečnostních služeb České republiky.  

Jde o sněm pracovní, ale po krátké práci Vás čeká možnost zajímavých zážitků, 

neboť lidé se mají setkávat a prožívat  své dny  v dobrém  náladě  a rozpoložení 

k čemuž má i sněm přispět. Tento sněm konáme poprvé v nezvyklém prostředí 

s nádechem poutové atrakce , ale změna má být život. 

 

Sněm je výhradní záležitostí ASBS ČR, avšak  k Vaší pohodě připravila firma 

DOSON s.r.o  a  náš kolektivní člen  BADOS programová překvapení společně 

s našimi dnešními partnerskými  firmami . Budu konkrétní, člen představenstva  

ASBS ČR  a zároveň předseda BADOSu, pan František Dostál  vzal 

odpovědnost za Vaši dobrou náladu na sebe, za což jemu , firmě  DOSON  a 

partnerům vyslovuji  uznání a poděkování. 

 

Dovolte mně , abych mezi námi přivítal též naše významné hosty : - prezentační 

listina hostů. 

 

Nyní mi dovolte abych Vám  pro zdárný průběh sněmu a zejména platnosti 

hlasování připomněl  znění stanov : 

 

• Setkání  je koncipováno  jako setkání zástupců všech sdružených firem 

v asociaci  a v pracovní části bude vykonán sněm volených 

zástupců,který je nejvyšším orgánem asociace.Volba delegátů probíhá  

v pobočkách. 

• Na celorepublikovém sněmu je hlasováno v zastupitelském režimu. Pokud 

nebyl za pobočku zvolen jiný delegát, hlasují předsedové krajských 

poboček , eventuálně jejich zástupci - místopředsedové. 

 

 

   

Sněm je podle stanov ASBS CR tvořen   :  

• Volenými delegáty  a čestnými členy ASBS ČR. 

•   Představenstvem , předsedy kontrolní a etické komise a  presidiem 

ASBS ČR 

 

Sněm  schvaluje : 
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a)Zprávu o činnosti za uplynulé období   

b)Programové zaměření na další  rok  zejména strategickou linii  

   

Část společenská pak  snad splní očekávání každého člena , neboť zde chceme 

zejména  podpořit hlavní účel sdružení, což je  komunikace s  kolegy, které 

během roku jen obvykle slyšíme  či sporadicky  ve spěchu vídáme. 

 

Legitimitu a ověření počtu hlasů zkoumá mandátová komise: 

Navrhuji složení: 

• J.Strnad, ing.J.Raška, ing.K,Plesník 

 

 

Pracovní část je složena z tohoto programu : 

 

 

a) Čtení  výroční  zprávy  do   (10.00) 

b) Čtení  zprávy o kontrole a hospodaření přednesení rozpočtu    (10.30 ) 

Na rok 2012. 
 

Vyhlášení usnášení schopnosti: 

• Mandátní komise 

• Obligatorní dotaz:. 

  Shledal některý z delegátů vážnou překážku  v obou zprávách , která by    

  bránila přijetí těchto zpráv  sněmem ?  Prosím nejde o diskusi o možných     

  alternativách řešení , to je věcí pozdější diskuse. . Jde o faktickou     

  nesrovnalost , která by ohrožovala  pravdivost těchto zpráv.   
   

c) Hlasování o  přijetí výroční zprávy o činnosti  ASBS ČR a zprávy o      

hospodaření. Kdo  z delegátů  zástupců souhlasí se stavem hospodaření a 

stavem  činnosti  ASBS ČR , které byly předneseny v uvedených zprávách ?  

  

11.30 - Diskuse  Wackenhat J. Brant ,  R. Zapletal UNIE, 

 

 d)  vystoupení partnerů a hostů , , UO, T-mobile, ASOC. 

 

g)   Ukončení sněmu 

  

 

Chce někdo tento program  někdo změnit či doplnit ??? 

 

Požádám nyní mandátovou komisy aby provedla kontrolu usnášeníschopnosti. 

Stav bude sdělen před započetím hlasování . 

Přeji Vám všem příjemnou pohodu  a příjemné a  užitečné zážitky   ze  setkání. 
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ZPRÁVA  O ČINNOSTI  ASBS ČR  V  
ROCE 2012 

 

      Rok 2012  nebyl původně plánován jako rokem významným, naopak 
se zde byl předpoklad pracovní platformy v oblasti školení a zkoušení  
našich zaměstnanců. Do  31.7. měli být proškolení a prozkoušení 
všichni  stávající zaměstnanci  našich SBS v pracovní pozici strážný či 
detektiv koncipient. 

 Mimopražské firmy toto absolvovaly v režii finanční podpory V -52. Pro 
pražské firmy byla uvolněna částka 250.000,- Kč a proto i  v Praze  
zkoušky  a školení proběhly. Je potřebné poznamenat, že se to zdařilo 
díky vybudovanému kolektivu školitelů a zkušebních komisařů při 
USBS, kde ASBS ČR velmi dobře vyplňuje krajskou strukturu školitelů a 
komisařů ,  a to zejména na Moravě. 

 V odborné části bylo vyškoleno a prozkoušeno v ASBS ČR 1988 
zaměstnanců, tj.  z hlediska evidence V-52. V Praze pak bylo vyškoleno 
22 kurzů, tj.cca 400,- zaměstnanců. Celkem tedy 2300 prozkoušených 
zaměstnanců. 

    Na proškolení svých zaměstnanců, nejen v Praze i v ostatních krajích  
se podílela nejvíce firma Wackenhat, Doson, IBA Chomutov, MOBA 
Slušovice, Cobrasecurity.   

Za úspěšný průběh školení v Praze  je potřeba poděkovat  kolegům  
Bohumilu Šváchovi, Jiřímu Strnadovi a Jaroslavu Štefkovi, kteří 
zajišťovali a koordinovali účast pražských zaměstnanců na těchto 
školení. 

 Na Moravě pak musím pochválit komisaře a  zkušební centra 
v Olomouci, Vlastu Klajbla, ve Zlíně – ing, Radima Vyorálka, v Brně – 
mgr. Svatu Světlíkovou.  

V Ústeckém kraji zajišťuje a vychází vstříc  školení a zkouškám  IBA 
Chomutov a Heros Group.  Střední Čechy si vzal za své Jarda Štros a 
jižní Čechy Petr Petřík. Tak se naší „ létající“ komisy a školitelům 
podařilo i v českých krajích vše zvládat. Zde bych vyzvedl obětavost 
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JUDr. Jiřího Nováčka, který byl ochoten kdykoliv vypomoci za náhle 
nemocné komisaře. 

 V českých krajích by se školení a zkoušky nedařilo zajistit bez 
spolupráce s komisaři z UNIE, kteří dobře nahradili chybějící kapacity 
ASBS ČR. Toto krátké konstatování by stačilo velmi hrubě 
charakterizovat  organizačně náročnou činnost ASBS, která mnohdy 
sklouzávala do dramatičnosti při organizování školení a zkoušek. 

Skutečné drama vyvrcholilo při  úhradě nákladů za školení,  když nebyla 
MPSV poskytnuta další úhrada podpory ve výši 2,7 mil. Kč . Na zasedání 
představenstva dne 5.-6.9.2012 muselo představenstvo řešit návrh 
presidenta na okamžité zastavení školení z důvodu nedostatku financí 
a byla jen dokončena tzv. odborná školení, která vedla k získání odborné 
způsobilosti zaměstnanců. Tento stav trval až do 18.12.2012, kdy na 
účet ASBS úhrada přišla a začali jsme splácet dlužné částky firmě 
Tempo Training s.r.o a Valero s.r.o, kteří bez sankcí za zpožděnou 
úhradu s námi tento stav vydržely. 

 Bohužel jde o zavedenou praxi tohoto ministerstva- státního orgánu, 
který pod záminkou evropské pomoci okrádá konečné  příjemce dotace. 
Tato komplikace se s námi potáhne i v roce 2013, protože neuhrazené 
faktury do konce roku 2012 se nesmí započítat  do monitorovací zprávy 
za toto období, ale musí se uvést do období 2013 v další monitorovací 
zprávě. 
     Nechci skončit část tohoto projevu tak pesimisticky a proto připomenu 
usnesení představenstva z let 2006 a 2007, kdy jsme si stanovili cíl , že 
zorganizujeme sami školení a zkoušky, aby nám do této odborné 
činnosti nikdo nezasahoval, nekazil a nepřekrucoval  naše cíle. Nevěděli 
jsme v té době jak to zařídíme, jak vybudujeme zkušební organzaci, kde 
sebereme peníze . Z předneseného je patrné, že tento cíl jsme naplnili 
vrchovatě a přes  nemalé problémy  s evropskými penězi  mám z tohoto 
splnění našich vizí  radost  a  jsem na tuto skutečnost hrdý. 
 
   Autorizovaný orgán  UNIE  je samostatně schopný provádět zkoušky 
po celé ČR za nejnižší ceny pro své členy a na vysoké odborné úrovni 
máme i autorizaci k provádění odborného školení. Udělali jsme  
materiálová opatření, která by školení i zkoušky učinila atraktivnější , 
zajímavější .  Ještě jednou chci poděkovat všem kolegům, kteří se na 
naplnění  tohoto cíle podíleli. 

Splnění školení a zkoušky zaměstnanců bylo původní podmínkou 
„Langrovi úpravy Živnostenského zákona“. Je otázkou zda se investice 
do zaměstnanců vyplatí, zda  budou objednatelé znalosti 
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respektovat  v ceně služby. Proto je nutné pracovat i na dalších úsecích 
cenové scény, kde nám cena za služby uniká do minima a dokonce pod 
minima zákonné minimální mzdy a i  hranici dotované ceny za invalidní 
pracovníky. 

 Aktuálním hitem dnešních „obchodních praktik“, a protikladem 
školení a  zkoušek zaměstnanců, je  sestavování tzv. standardů práce 
bezpečnostního pracovníka. To vše bez návaznosti na popis činnosti 
dané profese nebo na zákonná ustanovení práv občana. Komu toto 
vylepšení má posloužit ? Stejně jako kdysi v ČAP chtějí bezpečnostní  
manageři odběratelů získat bič na naše firmy, aby v této právní džungli 
získali důvod pro další manipulování s cenou směrem dolů. 

Dalším z kroků roce 2012 byla práce na přípravě návrhu zákona o 
„Soukromých  bezpečnostních službách“ a „Profesní komoře SBS“. To 
co se nám podařilo v roce 2008, kdy se naše činnost dostala do zákona 
a tak získala poprvé postavení lege specialis, to se nám  daří jen 
velmi zvolna a  s otevřeným  nejistým koncem pro výsledek. 

 Kladem tohoto návrhu je , že se  poprvé konečně sjednotil většinový 
názor na  vznik zákona a jeho hrubý obsah. To se daří díky tzv. 
Memorandu a Sektorové radě, kde se prolínají  stejní lidé, zástupci a 
tak se navzájem ovlivňují. Za ASBS ČR do obou organizačních celků 
docházím já a Milan Soukup  se účastní jednání v Sektorové radě. Pro 
nezasvěcené jde o orgán navrhující pracovní pozice v oboru. Tento 
orgán  je  garantován MPSV a MŠ ,dále HKČR a SPO. 

 Zákon a jeho tvorba vypadala velmi  příznivě. V současné době však  
zákon  putuje po legislativní radě vlády a výsledek ,kdy bude předložen 
poslanecké sněmově mně není znám. Na práci k zákonu musím 
vyzdvihnout činnost našeho společného tajemníka mgr. Radka Zapletala 
se kterým všechny změny a úpravy  v zákoně projednávám a korigujeme 
postup jak našich cílů dosáhnout. Práce se odehrává nejen na poli 
odborné, právní činnosti , ale i na poli politickém, kdy analyzujeme 
postoje různých subjektů ve sněmovně, které svými názory podporují 
nebo negují naše návrhy. 

Práce na zákoně a právní činnost  komerční bezpečnosti nás vede i ke 
spolupráci se školami  a výukovými institucemi. To že každý rok 
pravidelně provádím vstupní přednášku o komerční bezpečnosti na UTB 
a účastníme se státních závěrečných zkoušek je již evergrín. Velmi 
dobře jsme obdobu rozvinuli na Universitě obrany, kdy jsme se dostali 
až ke spolupráci na zajišťování praxe studentů oboru soukromé 
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bezpečnosti. Poděkování musím sdělit firmě Securitas sro a jejímu 
generálnímu řediteli. 

 V roce 2012 jsem se s panem Zapletalem účastnil i na  konferenci 
Metropoplitní  university v Praze, kde jsme společně s pracovníky 
legislativního odboru MV ČR v oblasti komerční bezpečnosti měli u 
auditoria značný ohlas. Sám jsem se účastnil přednáškou o KB 
konference na Bankovním institutu v Praze, který zajišťoval doc. Rak . 

  Toto vše má společný činitel tj. vysvětlování právních postupů právě 
v soukromé bezpečnosti, které jsou naprosto odlišné od postupu PČR, 
AČR a ozbrojených  sborů. Znalosti  z oblasti občanské obrany  a 
občanských právních postupů  jsem jménem asociace začlenil i do 
krátkých spotů Školního informačního kanálu. Zde v oblasti prevence 
mládeže působí nauka  na žáky  základní a střední školy.  Myslím , že 
v oblasti popularizace a šíření osvěty o soukromé bezpečnosti 
děláme více jak dost. Jde spíše o synergickou činnost, která přináší 
úspěch  teprve za určitou dobu a na kultivaci ceny za naše služby  bude 
mít vliv, až  studenti obsadí managerská místa u zadavatelů těchto 
služeb.  

Další slibná spolupráce se rozvíjí s výrobně- obchodní firmou TOKOZ  
výrobce mechanických zábran – zámků. Zde bude domluveno zasedání 
představenstva, aby představenstvo a presidium pochopilo možnosti 
tohoto výrobce a mohlo uvažovat o vzájemné výhodné spolupráci. 
Například mi napadá možnost  vybavení výjezdovek  právě zámky tohoto 
výrobce. Jde o drobnost, kterou se naše výjezdovky stanou i 
pomocníkem při řešení vypáčených , poškozených zámků. 

   
V roce 2012 svedl David Vlček z firmy Cobra security sro, boj a značné 
úsilí o zpracování technických dat  nově prodlužované rámcové smlouvy 
s T-mobilem. Bez jeho aktivit si nedovedu představit jak bych smlouvu 
mohl vůbec podepisovat. Děkuji tím i P. Petříkovi, řediteli a majiteli firmy, 
který Davidovi pro tuto činnost dává prostor  a samozřejmě  děkuji 
Davidovi. Nová rámcová smlouva byla velmi dobrá a značně snížila naše 
náklady. Současný boj provozovatelů mobilních sítí ji však trochu de- 
honestoval a proto budu rád za krátké vysvětlení  a doporučení Davida 
Vlčka. 
 
V roce 2006  jsme jako presidium navrhli ukončení spolupráce s CoESS.  
Zamítli jsme i v roce 2008 připojení, k iniciativě  ESBOC o což mě 
požádal JUDr. Brabec a JUDr. Pávek. Myslím ,že nám spolupráce 
v tomto duchu nechybí.  
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Ke každé činnosti jsou potřebné peníze. Já i presidium se  koncem 
každého roku zamýšlíme jak peníze do rozpočtu sehnat. Tento rok jsme 
s končili s velmi malým přebytkem, ale přebytkem. Vyčerpala nás 
nezaplacená V-52, náklady na školení v Praze a nákup pro oslavu 
15.výročí ASBS. Proto Vás prosím to co hlásíte v dotazníku také plňte. 
Je  krajně nepříjemné, když rozpočet není naplňován průběžně.  Opakuji 
se, ale  je mně též velmi nepříjemné oslovovat své kolegy a žádat je o 
úhradu  jejich členských příspěvků. 
Jsme kolegové a každý svým přístupem k plnění povinností, ke kterým 
se dobrovolně zavázal dává najevo kdo je. Bez souhlasu presidia a 
představenstva se jednotlivé přesuny finančních částek nikdy nekonaly, 
proto se obávám konce roku 2013, kdy dojde k ukončení školících aktivit, 
avšak  nebude k dispozici příslušná částka z MPSV. Myslím ,že se zde 
v novém roce představenstvo a presidium ještě „zapotí“. Proto Vás 
prosím o přesné dodržování svých závazků. 
 
Nakonec své zprávy bych Vám předložil několik statistických údajů 
k členským otázkám : 
 
Asociace má   72  členských firem. V asociace  nadobro skončila  
organizace BESL Jablonec sro, kde soud zbavil sro  jednatelů a určil 
organizaci k likvidaci. S ní vystoupila z asociace následnická firma KBS 
security. Ukončené členství bylo i firmě Accuratus sro, která byla 
prodána avšak je předlužena a určena též k likvidaci. Naopak  do 
asociace přistoupili noví členové, z toho firma Doson vygenerovala 
v ASBS dvě organizace, firma IBA přidala Heros Group a Heros service.  
Představenstvo se sešlo na svých 4 základních zasedáních a stejně tak 
presidium, které se však  schází i v dalších termínech jako jsou  
zasedání USBS, Sektorová rady.  
   Tímto výčtem práce končím zprávu o činnosti  asociace  a  předkládám 
návrh na  činnost asociace v následujícím roce.  
 
 
 
 

Návrh  další  činnosti ASBS ČR v roce  2013 :  
 
Představenstvo Asociace musí rozhodnout o právním stavu sdružení, 
které se musí transformovat  s ohledem na právní subjektivitu dle 
nového občanského zákoníku. 
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     . 

Asociace bude nadále udržovat pro členy  soubor  levných vstupů: 
: 

• Rámcová smlouva T – mobil 
• Informační servis  internetových stránek,  
• Možnost levných oděvů, vozidel,  a energie             

           cestou  členské firmy DOSON 
• Možnost právní konzultace s využitím programu   

          CODEXIS zakoupeného pro potřeby presidenta a  
           presidia. 
 

Asociace bude  nadále vést odborně společenskou činnost : 
• Asociace bude  nadále vést odborně společenskou činnost : 

• za důstojné postavení Asociace  v rámci orgánů a organizací  státu 

• ke spolupráci s mezinárodními subjekty 

• ke spolupráci s UTB a UO a to zejména k aplikaci podmínek komerční    
     bezpečnosti ve výuce těchto   universit, 

• za samostatnou oborovou komoru  SBS 

• udržet již získané postavení v diskusích  za vhodnou  legislativní úpravu   
     komerční bezpečnosti zákon o SBS a to jak v odborné tak  i laické  

veřejnosti. 
 

 
Asociace bude vést a realizovat  školící a zkušební činnost s využitím 
výzvy č.52, tak aby získané prostředky byly: 
 

• v plné míře využity pro potřeby zaměstnanců členských firem, 
• v plné míře vyčerpány a nemuselo nastat krácení prostředků. 

 
 
Vážení kolegové myslím ,že toto je program , který nejen naplňuje , ale i 
přeplňuje možnosti Asociace a jejího vedení. Proto mimo souhlas s tímto 
programem od Vás očekávám i jeho konkrétní podporu ve vstřícném a 
iniciativním jednání při zajišťování jednotlivých úkolů. Myslím , že po 10 letech 
se členové Asociace dočkali vrcholu svého přání, kdy Asociace pro ně přináší 
dosti značné finanční prostředky.   
 
Děkuji za pozornost  ………… 

 
 


